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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

készült a képviselı-testület 2010. július 7-én 
17.00 órakor kezdıdı – civil szervezetekkel megtartott - nyilvános 

rendkívüli együttes ülésérıl 
 
Helye:   Polgármesteri Hivatal Bp. XV., Bocskai u. 1-3. I. emeleti Díszterme 
 
 
Jelen vannak:   21  fı képviselı (Ambrus János, Árkosi Sándor, Baracskai Éva, 
Bringye Viktória, Csaba Elemér, Goró Oszkár, Gyurkovics Miklós, Hajdu 
László, dr. Hetyei László, Király Csaba, László Tamás, Marsovszkyné Csanaki 
Katalin, Máté Gyula, Mihály Zoltán, Mihályi Zoltán, Molnár István, Németh 
Angéla, dr. Novák Ágnes, Tóth Imre, Varga Imre, Vizér Klára) 
 
Meghívottként jelen van:  Dr. Nagy Antal jegyzı, Avarkeszi Béla 
civilreferens, Kırösy Róbert, az Ifjúság Tánc- és Zenemővészeti Neveléséért, 
Vinczéné Pusztai Andrea, ClubNetCet Internetes Ismeretterjesztı Egyesület, 
Reményi Pál, Északi Fény Természetjáró Egyesület, Mihály Zoltánné Kis 
Mária, Észak-pesti Környezetvédelmi Kulturális és Szabadidısport Egyesület, 
Handel Károly, Kinizsi TTK, Budai Sándorné, LABE XV. kerületi Szervezete, 
Podmaniczky Eek, Lehetıség a Rászorulóknak Alapítvány, László Tamás, 
Magyar Szinergia Ház Közhasznú Egyesület, Szıgyényi Ferencné, Mgyar 
Vöröskereszt XV. kerületi Szervezete és a Támogasd a Rászorulókat 
Alapítvány, Baracskai Éva, Micimackó és Természet Alapítvány, Nyíri Attiláné, 
Nagycsaládosok Újpalotai Egyesülete, Szlatényi Mária, Pestújhelyi Pátria 
Közhasznú Egyesület, Kapuszta Csaba, Pestújhelyi Sport Klub, Mecsnóber 
Attila, Unilever Tömegsport Egyesület, Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 
Környezetvédelmi Közalapítvány, Baracskai Éva, Illés Gézáné, Szolidáris 
Kisnyugdíjasok Egyesülete, Varga árpád, Pestújhelyi Pátria Egyesület, Bringye 
János, Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Közrend és Vagyonvédelmi 
Közalapítvány, Éva Ilona, Tündérképzı Egyesület, Varga Gábor Magyar 
Kerékpárosok Klub Észak-pesti Szervezete, Záhonyi Zsolt Elsı Magyar Go 
Egyesület Pestújhely, valamint a KTV munkatársai. 
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A képviselı-testület ülésén részt vett Szánti Ottóné a Polgármesteri Titkárság 
vezetıje, valamint Paulusz Katalin és Gulyásné Végh Katalin 
jegyzıkönyvvezetık.  
 
   Hajdu László: A XV. kerületi Önkormányzat képviselı-
testülete nevében köszönti a megjelent képviselıket, a civil szervezetek vezetıit, 
képviselıit, a hivatal és az intézmények vezetı munkatársait, a pártok jelenlévı 
képviselıit, a megjelent, és a kábeltelevízió közvetítését nézı kerületi lakókat. 
Két napirend megtárgyalására tesz javaslatot. Az elıterjesztés mellett minden 
civil szervezet megkapta a tájékoztató CD-t is, melynek összeállításához több 
szervezet is hozzájárult. Kéri a képviselık kérdéseit, észrevételeit a napirenddel 
kapcsolatban. Elıször az ügyrendi hozzászólásra jelentkezı képviselıknek ad 
szót.  
 
   Mihályi Zoltán: Tiszteli Csaba Elemér képviselıi munkáját, 
azonban az SZMSZ módosításhoz készült elıterjesztésben foglaltak nem 
felelnek meg a valóságnak. Majer Károlyné, aki április óta tagja a 
Szociálpolitikai és Egészségügyi Bizottságnak, április 11-én, 29-én május 19-én 
100 %-ban vett részt a bizottság munkájában. A június 23-i bizottsági ülésrıl 
hiányzott, kórházban volt, távollétérıl orvosi igazolást nyújtott be. Az 
elıterjesztéshez nincs csatolva a lemondási nyilatkozat. Javasolja, hogy az 
elıterjesztést vegyék le a napirendrıl.  
 
   Gyurkovics Miklós: A civil szervezetek mőködésének, 
tevékenységének, az önkormányzattal való együttmőködésüknek a kérdését 
miért nem rendes ülésen tárgyalja a képviselı-testület?  
 
   Hajdu László: A civil szervezetekkel minden esetben 
rendkívüli együttes ülést tartottak. Áprilisban jelezte, hogy a kampány miatt 
csúszik az együttes ülés megtartása. Szavazást kér a 1. ponttal kapcsolatos 
módosító javaslatról.  
 
476/2010. (VII.07.) ök. számú h a t á r o z a t 
 
A Képviselı-testület úgy dönt, felveszi napirendjére a „Képviselı-testület és 
szervei Szervezeti és Mőködıdési   Szabályzatáról szóló 7/2007. (III.9.) ök. 
rendelet módosításáról” szóló elıterjesztést. 
(Szavazati arány:  17 igen szavazat, 2 ellenszavazat, 2 tartózkodás) 
 
   Hajdu László: Ismételt szavazást kér arról, hogy a 
képviselı-testület vegye napirendre az SZMSZ módosítására készült 
elıterjesztést.  
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477/2010. (VII.07.) ök. számú h a t á r o z a t 
 
A Képviselı-testület megismételt szavazással úgy dönt, felveszi napirendjére a 
„Képviselı-testület és szervei Szervezeti és Mőködıdési   Szabályzatáról szóló 
7/2007. (III.9.) ök. rendelet módosításáról” szóló elıterjesztést. 
(Szavazati arány:  19 igen szavazat, 2 ellenszavazat, 0 tartózkodás) 
 
   Hajdu László: Az önkormányzat civil stratégiája 
tapasztalatainak áttekintésérıl készült elıterjesztés napirendre vételérıl kér 
szavazást.  
 
478/2010. (VII.07.) ök. számú h a t á r o z a t 
 
A Képviselı-testület úgy dönt, felveszi napirendjére „az önkormányzat civil 
stratégiája tapasztalatainak áttekintésérıl” szóló elıterjesztést. 
(Szavazati arány:  21 igen szavazat, egyhangú) 
 
N A P I R E N D 
 

1. Elıterjesztés a Képviselı-testület és szervei Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatáról szóló 7/2007. (III. 9.) ök. rendelet módosításáról 
(Ikt.sz: 78-181/2010. sz. anyag)      „R” 
Elıadó: Hajdu László polgármester 

 
2. Elıterjesztés az önkormányzat civil stratégiája tapasztalatainak 

áttekintésérıl (Ikt.sz: 78-182/2010. sz. anyag) 
Elıadó: Hajdu László polgármester 

 
.-.-.-.-. 

 
 
 

1. Elıterjesztés a Képviselı-testület és szervei Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatáról szóló 7/2007. (III. 9.) ök. rendelet módosításáról 
(Ikt.sz: 78-181/2010. sz. anyag)      „R” 
Elıadó: Hajdu László polgármester 

Levezetı elnök: Király Csaba alpolgármester 
 
   Király Csaba: Polgármester úr szóbeli kiegészítése elıtt a 
Jogi, Ügyrendi, Közrendvédelmi és Európai Integrációs Bizottság elnökének ad 
szót.  
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   Vizér Klára: A bizottság megtárgyalta, megtárgyalásra és 
elfogadásra javasolta az SZMSZ módosítását.  
 
   Hajdu László:  Az írásos elıterjesztés minden szükséges 
információt tartalmaz. A JÜKEIB hatáskörének kibıvítése erısítheti azoknak a 
civilszervezeteknek a munkáját, amire ez a fajta ellenırzés kiterjed. Majer 
Károlyné bizottsági tag felmentését a bizottsági tagsága alól, önálló képviselıi 
indítvány alapján terjesztették a testület elé. Az indítványozó párt kéri a tagcsere 
végrehajtását, a döntés a képviselı-testület hatáskörébe tartozik.  
 
   Király Csaba: Kérdések következnek.  
 
   Máté Gyula: A polgármester, mint elıterjesztı tényként 
kezeli, hogy Majer Károlyné a továbbiakban nem kíván részt venni a bizottság 
munkájában. A lemondás okára vonatkozóan rendelkezik-e polgármester úr 
információval? Csaba Elemér képviselıtársa beadványa nem egyértelmő. 
Képviselı úr azt írja, hogy „nevezett sajnálatos módon nem váltotta be a 
hozzáfőzött reményeket”. Majer Károlynét áprilisban választották meg 
bizottsági taggá. A megválasztását követı idıszakban legfeljebb két bizottsági 
ülés lehetett. Mit jelent az, hogy eleinte részt vett az üléseken, majd nem vett 
részt, beteg lett. Csaba Elemér is leírja, hogy Majer Károlyné a jövıben nem 
kíván részt venni a bizottsági munkában, de lemondó nyilatkozatot nem csatolt a 
beadványához. Nem látni a lemondás igazi okát. Tisztázni kell a megegyezéses 
gyakorlatot is, ami nem rendelkezik jogszabályi háttérrel.  
 
   Mihályi Zoltán: Szeretné tudni, hol van Majer Károlyné 
lemondó nyilatkozata. Hol van Dudásné Csaba Katalin nyilatkozata arról, hogy 
hozzájárul a nyilvános tárgyaláshoz. Szeretné tudni, ki Dudásné Csaba Katalin?  
 
   Gyurkovics Miklós: Melyik az igazi indoklás? Az az igaz, 
hogy nem kíván Majer Károlyné részt venni a továbbiakban a Szociálpolitikai és 
Egészségügyi Bizottság munkájában, vagy az igaz, amit Csaba Elemér, a 
Magyar Kommunista Párt kerületi titkáraként leírt, miszerint nem látta el a 
munkáját, ezért szeretné nevezettet visszahívni. Kéri polgármester urat, hogy a 
jövıben olyan jelölı szervezet jelöltjeit ne fogadja el, ahol a jelölı szervezet, 
illetve a jelölt ennyire megbízhatatlan.  
 
   Vizér Klára: A Jogi Bizottság ülésén is elmondta, hogy a 
helyi MSZP regnálása alatt olyan, nem törvénybe foglalt gyakorlat alakult ki, 
mely szerint a helyhatósági választáson eredményesen szereplı szervezet a 
választások másnapján összehívja a képviselıi helyet nyert egyéb szervezetek 
vezetıit. 
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Tárgyalásokat folytatnak a bizottsági struktúráról, a bizottsági helyek 
elosztásáról. A tárgyalások eredményeként alakul ki, hogy egy-egy szervezet 
hány képviselıi és hány külsıs szakértıi hely felett diszponálhat. Furcsának 
tartaná, ha megkérdıjeleznék azt a jogot, hogy a delegáló szervezet 
visszahívhatja-e az általa delegált személyt a bizottsági helyrıl. Nem vitatja a 
képviselı-testület döntési jogát, de a delegáló szervezet jogát sem lehet kétségbe 
vonni.  
 
   Mihály Zoltán: Kéri képviselıtársait, hogy a jelenlévı 
civilszervezetekre tekintettel lépjenek túl az elsı napirenden, döntsenek.  
 
   Csaba Elemér: Elismeri, hogy nem volt elég megfontolt 
Majerné jelölése. A Fidesz frakció arra tekintettel, hogy a jelölı párt javasolta, 
megszavazta Majerné tagságát. Már látja, hogy amit akkor a Fidesz képviselıi 
elmondtak a jelöltjével kapcsolatban, igaz volt. Mára kiderült, hogy erre a 
feladatra nevezett nem alkalmas, ezt elismerve, szóban le is mondott. Kéri 
adjanak neki továbbra is bizalmat, fogadják el az indítványát.  
 
   Mihályi Zoltán: Nincs kétsége afelıl, hogy Csaba Elemér 
képviselıtársát a legnagyobb jóindulat és becsület vezérli. Nem ért egyet a 
leírtakkal, miszerint Majerné nem vett részt a bizottság munkájában, mivel 
minden bizottsági ülésen jelen volt, 100 %-ban részt vett a döntésekben. Idéz a 
beadványból: „Tekintettel arra, hogy rövidesen megkezdıdik a választási 
kampány, s mivel a Magyar Kommunista Párt kerületi szervezete bejelentette 
indulási szándékát az önkormányzati választáson, ezért feltétlen szükségünk van 
arra, hogy egy megfelelı személyiség képviselje pártszervezetünket az elıttünk 
álló választásokon.” Ez ellen a megfogalmazás ellen tiltakozik. A 
Szociálpolitikai és Egészségügyi Bizottság nem politikai szintér, nem a 
pártmunka miatt kell a bizottság munkájában részt venni. Csaba Elemér 
korábban Majer Károlyné megválasztását hasonló vehemenciával támogatta. 
Majer Károlyné elvégezte azt a feladatot, amivel megbízták, jelen volt a 
bizottság ülésein. Lehet, hogy az új jelölt még jobb lenne, de az indokolást nem 
tudja elfogadni. Ismételten elmondja, hogy nincs lemondó nyilatkozat, és az új 
jelölt nem nyilatkozott arról, hogy a nyilvános tárgyaláshoz hozzájárul.  
 
   Máté Gyula: Jelenleg rendkívüli testületi ülést tartanak. A 
legközelebbi testületi ülés szeptemberben lesz, az új jelölt legkorábban akkor 
tudja letenni az esküt. Legközelebb októberben vehetne részt bizottsági ülésen, 
akkor azonban már új képviselı-testület, új bizottságok lesznek. Értelmetlen 
dolgon vitatkoznak, az új jelölt már nem tud részt venni a bizottsági munkában.  
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   Mihály Zoltán: Elhangzott, hogy a bizottsági tag részt vett a 
bizottsági üléseken, ami egyáltalán nem jelenti azt, hogy munkát is végzett. 
Magából kiindulva mondja, hogy a képviselıi munkájának csak töredéke az, 
hogy részt vesz a testületi üléseken. Ügyrendi javaslata, hogy zárják le a vitát.  
 
   Király Csaba: Megállapítja, hogy több észrevétel nincs, a 
vitát lezárja. Megadja a szót az elıterjesztınek.  
 
   Hajdu László: Az új jelölt, Dudásné benyújtotta a 
nyilatkozatot, hogy hozzájárul a nyilvános tárgyaláshoz. Miután Csaba Elemér 
beadta az indítványát, személyesen is megkereste, elmondta, hogy a lemondó 
bizottsági tag nem fog írásos nyilatkozatot benyújtani a lemondására 
vonatkozóan. Képviselı-testületi ülés várhatóan valóban szeptemberben lesz, 
azonban a Szociálpolitikai Bizottság a nyár folyamán is tarthat ülést. Kéri a 
képviselıket, hogy annak ellenére, hogy lemondó nyilatkozat nem áll 
rendelkezésre, fogadják el az elıterjesztést és válasszák meg Dudásnét a 
Szociálpolitikai Bizottság tagjának.  
 
   Király Csaba: Szót ad Marsovszkyné Csanaki Katalinnak 
ügyrendi hozzászólásra.  
 
   Marsovszkyné Csanaki Katalin: Amennyiben a javasolt 
személy jelen van, a döntés után leteheti az esküt.  
 
   Király Csaba: Az elıterjesztett határozati javaslatról, majd a 
rendeletalkotásról kér szavazást. A határozati javaslat elfogadásához és a 
rendelet megalkotásához minısített szavazattöbbség szükséges.  
 
 
479/2010. (VII.07.) ök. számú h a t á r o z a t 
 
A Képviselı-testület úgy dönt, hogy  
-  Majer Károlynét felmenti a Szociális és Egészségügyi bizottsági tagsága alól.  
- Dudásné Csaba Katalint a Szociális és Egészségügyi Bizottság tagjává   

megválasztja.  
Felelıs: polgármester 
Határidı: 2010. július 7. 
(Jogszabályi hiv.: 1990. LXV. tv. 22. § (1) bek., 24.§ (1) bek., 103.§ (1) bek. a) pontja) 

(Szavazati arány:  16 igen szavazat, 1 ellenszavazat, 3 tartózkodás) 
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R e n d e l e t a l k o t á s 
 
A Képviselı-testület megalkotja a képviselı-testület Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatáról szóló 7/2007. (III.9.) ök. számú rendeletét módosító 17/2010. ök. 
számú rendeletét. Felkéri a polgármestert, hogy a rendelet kihirdetésérıl 
gondoskodjék. 
Felelıs: polgármester 
Határidı: a rendelet kihirdetésére: 8 munkanap 
(Jogszabályi hiv.: 1990. LXV. tv. 16. § (1) bek.) 
(Szavazati arány: 20 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 1 tartózkodás) 
 
 
   Király Csaba: Felkéri Dudásné Csaba Katalint, tegye le az 
esküt.  
 
(Dudásné Csaba Katalin leteszi az esküt.) 

 
   Király Csaba: A képviselı-testület és a saját nevében 
gratulál az új bizottsági tagnak, jó munkát kíván.  
 

2. Elıterjesztés az önkormányzat civil stratégiája tapasztalatainak 
áttekintésérıl (Ikt.sz: 78-182/2010. sz. anyag) 
Elıadó: Hajdu László polgármester 

 
   Király Csaba: Kéri polgármester urat, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
   Hajdu László: Az írásban kiadott elıterjesztéshez néhány 
szóban tesz kiegészítést. A XV. kerületben 140 civil szervezet regisztrált, de 
ennél több szervezet mőködik. A regisztrált szervezetekrıl szól elsısorban a 
beszámoló. 2004-ben fogadta el az Országgyőlés a Nemzeti Civil 
Alapprogramot, a XV. kerületi képviselı-testület pedig, márciusban fogadta el a 
Civil Stratégiát és alkotta meg a civil szervezetek támogatásáról szóló helyi 
rendeletet. A rendeletben kötelezték magukat, hogy évente a költségvetésben 
forrást különítenek el a civil szervezetek támogatására, és évente egyszer 
együttesen értékelik a közösen végzett munkát. Az eltelt idıszakban minden 
évben tavasszal tartották meg az együttes ülést, most a már elmondott indokok 
miatt csúszott az ülés idıpontja. Pár olyan kerületi, illetve országos szintő 
rendezvényt szeretne kiemelni, amelyek kultúrában, sportban, szabadidı 
hasznos eltöltésben, szociális területen az egészségmegırzésben megjelentek. 
Kiemelkedı munkát végeznek a civil szervezetek a nınapi rendezvényeken. A 
határokon túlnyúló program a Határtalan Civil Nap megrendezése, ami már több 
éve kerül megrendezésre egy kerületi civil szervezet támogatásával. 
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Nagyon népszerőek a legkülönbözıbb gyermekprogramok, kiemelkedı a 
Mobilitási Héten való együttmőködés. Fontos civil szervezeti hagyományos 
program a Pestújhelyi İsz, vagy az Együttgondolkodó Nap az Önkéntességrıl. 
Sok olyan rendezvény van, ami bıvíti a közösségi lehetıségeket. Kéri, hogy 
fogadják el a közös együttmőködésrıl készült tájékoztató anyagot.  
 
   Király Csaba: Az ülés menetével kapcsolatban elmondja, 
hogy a civil szervezetek képviselıi a hozzászólási jegyük kitöltésével kérhetnek 
szót. A tárgyalás során egy képviselı, majd egy civil szervezet kap szót. A 
hozzászólásokat három percben tehetik meg.  
 
   Dr. Nagy Antal: Öt civil szervezet képviselıje jelezte 
hozzászólási szándékát. Felolvassa a hozzászólásra jelentkezett szervezetek és 
képviselıjük nevét.  
 
   Kırösy Róbert (Alapítvány az Ifjúság Tánc és 
Zenemővészeti Neveléséért): Nemcsak az Alapítvány nevében, hanem a Hubay 
Jenı Zeneiskola igazgatójaként is szól. Az elmúlt évben Avarkeszi Béla 
civilreferens kezdeményezésére elindították a Palotai Civilbérletet. Sajnos a 
kezdeményezés hamvába holt a kerületi civilek érdektelensége miatt. Kudarc 
volt, amivel az iskola és az alapítvány rendkívül kényelmetlen és megalázó 
helyzetbe került a meghívott elıadómővészek elıtt. Kudarc volt mások számára 
is, akik személyesen is támogatták a sorozatot. A zeneiskola teljes tanári kara 
mélyen megbántva érezte magát, hogy a kerület közel 150 civilszervezete közül 
szinte senki nem kapott a lehetıségen, hogy megismerkedhessen a Hubay 
hangversenyteremben és a zeneiskolában folyó munkának az eredményeivel. A 
meghívott elıadók csodálkoztak, hogy egy ilyen jutányos áron elérhetı 
lehetıségre ilyen elenyészı volt az érdeklıdés. Többen mondták, hogy egy fél 
koncertjegy áráért kaptak volna az érdeklıdık egy teljes bérletsorozatot. 
Elgondolkodtató, hogy ilyen hozzáállás esetén érdemes-e a kerületben 
civilkultúráról beszélni. Remélték, hogy a civilszervezetek tagjai számára a 
koncertekkel, az azt követı beszélgetésekkel esélyt adnak az összefogásra, az 
egymás jobb megismerésére. Tévedtek. Senki nem volt kíváncsi a koncertekre, 
sem egymásra, sem a másság tiszteletére, amikor a vakok és gyengén látók adtak 
hangversenyt a bérlet keretein belül. Itt nem csak szép szavakról volt szó, amit a 
sajtó jelenlétében szívesen mondanak a civil szervezetek képviselıi. Hiányzott a 
rendezvényekrıl a politika is, nem lehetett a jelenlétet „rögtön készpénzre 
váltani”. Mi haszna a kultúrának, a kultúra, a zeneiskolába járó gyerekek 
támogatásának egy-egy rendezvényen való részvétellel? Úgy gondolták, hogy 
fontos lehet a kerületi civilszervezeteknek az, amit csinálnak, de tévedtek. 
Remélik, hogy a jövıben a rendezvényeiken többen vesznek részt Palotai Bérlet 
nélkül is. 
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   Baracskai Éva (Micimackó és Természet Alapítvány): 
Alapítványuk 12 éve mőködik a Micimackó Óvodában, amelyik elkötelezett a 
környezetvédelem mellett, erre nevelik a gyermekeket is. Az óvónık nagy 
szeretettel folytatják a gyermekek környezetismereti nevelését. Idén lesz 10. éve, 
hogy a Madarak és Fák Napján a kerület óvodásai számára tartották meg a 
hagyományosnak mondható természetismereti, természetvédelmi játékukat, 
mellyel a gyermekek természet iránti, a környezetvédelem iránti 
elkötelezettségét segítik. Ezekben a játékokban a gyermekek magukévá teszik a 
mindennapokban hasznosítható tevékenységeket a növényekkel, állatokkal 
kapcsolatban. A tíz év alatt közel 2500 gyermek vett részt ezekben a játékokban. 
Ezt a rendezvénysorozatot az önkormányzat a civil pályázatok keretében 
támogatja. Köszönetet mond az önkormányzatnak, és a munkájukat segítı 
szülıknek. Fontosnak tartja a Mobilitási Héten folytatott tevékenységüket is, 
ahol szintén a környezet védelmérıl beszélnek a gyerekekkel. 
Tevékenységükkel azt a civil stratégiát próbálják hasznosítani, eredményessé 
tenni a kiskorú társadalomban, amit magukénak éreznek.  
 
   Mihály Zoltán: A Nemzeti Civil Alapprogram 
megalakulásától tagja a programnak. Képviselıként is legalább annyira civil, 
mint politikus. Tagja egy közhasznú egyesületnek, napi munkájává vált a civilek 
szervezése. Egyre fontosabb lesz a civilség, egyre nagyobb teret kell kapniuk a 
civileknek, de ügyelni kell arra, hogy a tevékenységüket ne használja fel a 
politika. A kulturális bizottság alelnökeként gyakran vesz részt rendezvényeken. 
A kerület kulturális életét egészében kell látni. A rendezvényszervezés 
bonyolult, nehéz szakma, a siker nagyban összefügg a gazdasági helyzettel, az 
emberek anyagi lehetıségeivel. Ha az embereknek sokat kell dolgozniuk, 
kevesebb idı jut a kultúrára. Biztos, hogy nem a rendezvény színvonala miatt 
maradtak üresen a koncerttermek. Azt tanácsolja igazgató úrnak, ne adja fel. 
Minden intézmény szeretné a saját intézményét megtölteni a programjaikon.  
 
   Éva Ilona (Tündérképzı Egyesület): Nagyon elégedettek a 
helyi civilmozgalommal. Egy héten öt-hat meghívást kapnak programokra. 
Kiemeli Avarkeszi Béla munkáját, aki minden programról, eseményrıl idıben 
küld értesítést. Ha pályázatot nyújtottak be, kaptak támogatást. Egy saját napjuk 
van, szeptember, október folyamán tartják az egészségvédı, természetvédı, 
ezoterikus napot. Természetvédelemmel, egészségmegırzéssel, ezoteriával 
foglalkoznak. Szívesen vesznek részt más szervezetek rendezvényein, 
díjmentesen végeznek állapotfelmérést, jóslást. Köszönetüket fejezik ki a 
segítségért, amit az önkormányzattól kaptak.  
 
 
 
 



 10

 
   Mihályi Zoltán: Az önkormányzat és a civil szervezetek 
kapcsolata jó. Ezért gratulál mind az önkormányzatnak, mind a civilreferensnek. 
Azonban sokkal jobb lenne ez a kapcsolat, sokat lehetne rajta javítani, ha az 
elmúlt testületi ülésen nem söpörtek volna le egy nagyon fontos elıterjesztést, 
ami a részönkormányzatok létrehozásáról szólt. Ha létrehoznák a 
részönkormányzatokat, azok munkájába beemelték volna a civilszervezeteket is, 
akkor a civilek hangja sokkal határozottabban juthatna el az önkormányzathoz. 
Azt kéri a képviselıktıl, gondolják át még egyszer a döntésüket, és akár egy 
rendkívüli testületi ülésen hozzák létre a részönkormányzatokat.  
 
   Valló Péter (Együtt Újpalotáért Egyesület): Az elmúlt 
évben négy lakossági fórumot tartottak nagyon komoly témákról, mint például a 
főtéskorszerősítés ügye, szociális egészségügyi kérdések, panel-tőzvédelem. 
Kiállításokat szerveztek, gyermekek részére pályázatokat írtak ki. A 
rendezvényekbe nagyon sok pénzt és energiát fektettek. Sajnos azt kell 
mondania, hogy nagyon kevés önkormányzati képviselı, bizottsági tag, 
köztisztviselı látogatta ezeket a rendezvényeket. Készítettek ún. V.I.P. 
meghívókat az érintettek számára, de ennek ellenére nem vettek részt a 
rendezvényeiken. Hasonló volt az érdektelenség a civilszervezetek részérıl, ık 
sem voltak kíváncsiak a rendezvényekre, nem szerveztek rájuk más egyéb 
programokat. Nem lehet így igazán civilmozgalomról beszélni. A 140 
civilszervezet akkor jön össze, ha valami bevételre lehet szert tenni. Ha össze 
kell fogni, másokat segíteni, támogatni, akkor nincs mozgalom. Ezen a 
szemléleten kellene változtatni.  
 
   Podmaniczky Elek (Lehetıség a Rászorulóknak 
Alapítvány): Az Összefogás a Fiatalokért Civil Mőhely nevében is szól. A 
Hubay Jenı Zeneiskola igazgatójának hozzászólásával kapcsolatban elmondja, 
hogy a Lehetıség a Rászorulóknak Alapítvány támogatta és támogatja az 
iskolát. Az elmúlt évben több százezer forint értékő cselló vásárlásban segítettek 
egy tehetséges diáknak. A civilszervezetek közötti együttmőködéssel 
kapcsolatban elmondja, hogy 2007-ben jött létre a civilmőhely, ami a 
gyermekek, fiatalok szabadidıs programjaihoz, rendezvényeihez járul hozzá. 
Segítettek a Kossuth NOK rendezvényének megszervezésében. 
Élelmiszerosztási akciót szerveztek, aktívan részt vettek a Pestújhelyi Napok, 
illetve az Újpalotai Napok rendezvényein, annak érdekében, hogy a lakosság 
jobban megismerhesse az alapítvány tevékenységét. Készítettek egy tájékoztató 
füzetet az alapítvány tevékenységérıl, kéri forgassák, olvassák el. Megköszönik 
az önkormányzat támogatását, a jövıben is számítanak a segítségre.  
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   Budai Sándorné (LABE XV. kerületi Szervezete): Gratulál 
Avarkeszi Béla civilreferensnek a kitüntetéséhez. Egyesületük közel 12 éve 
alakult, az eltelt idıszakban, különösen amióta megszületett az önkormányzat 
civil stratégiája, nagyon sok ismeretre, tapasztalatra tett szert. Egyesületük 
érdekvédelmi feladatokat lát el, szociális ügyekkel foglalkoznak. Rendszeresen, 
tanácskozási joggal vesz részt a Szociálpolitikai és Egészségügyi Bizottság 
munkájában. A bizottsági üléseken politika mentesen folyik a tárgyalás, ami 
nagyban köszönhetı a bizottság elnökének.  
 
   Szalóczi Lajos (Polgári Érdekképviseleti Egyesület): 
Utoljára 2006-ban szólt hozzá a tanácskozáson abban a reményben, hogy a 
2004-ben elfogadott civil stratégiát felülvizsgálják, korszerősítik. A civil 
stratégia az elfogadás óta változatban formában kerül minden évben elfogadásra. 
Most 2010-ben is változatlan formában kapták meg a stratégiát. İsszel új 
képviselı-testületet választanak. Reményei szerint az új képviselı-testületnek 
lesz ideje meghallgatni a civilszervezetek javaslatait a korszerősítésre, 
módosításra vonatkozóan. Az elmúlt évet összegezve elmondható, hogy 
mőködött az önkormányzat támogatási rendszere. A megállapított támogatási 
keret felosztása a civilszervezetek bevonásával, demokratikus módon történt. 
Megköszöni az Egyesület nevében az elmúlt négy éves együttmőködést.  
 
   Vizér Klára: Megköszöni Szalóczi Lajosnak, hogy a Jogi, 
Ügyrendi, Közrendvédelmi és Európai Integrációs Bizottság ülésein képviselte 
az Egyesületét, hozzászólásaival segítette a bizottság munkáját. Frakciójuk 
nevében megköszöni valamennyi, a kerületben aktívan mőködı civilszervezet 
munkáját. Megköszön minden olyan munkát, ami a kerület közéletét 
gazdagította. A Hubay Jenı Zeneiskola igazgatója jelezte, hogy nem elégedett a 
rendezvényeiken való részvétellel. Annak örülne, ha a bizottsági és a testületi 
ülésekre a civilszervezetek képviselıi gyakrabban járnának, különösen akkor, ha 
olyan téma van napirenden, ami a tevékenységüket közvetlenül érinti. Ebben az 
önkormányzatnak is van feladata. Meg kellene jelentetni a honlapon a bizottsági 
ülések idıpontját, a nyilvános elıterjesztéseket. Az elıterjesztések címe alapján 
nem mindig lehet eldönteni, hogy az érdekes lehet-e számukra. Elmondja, hogy 
a bizottsági és testületi ülések nyilvánosak, azokon bárki részt vehet. A szociális 
területtel kapcsolatban olyan észrevételeket kapott, hogy minısíthetetlennek 
tartják a ruhaosztást. Olyan ruhákat osztogatnak, ami megalázó a szegényebb 
emberek részére. Ahhoz, hogy kapjanak valamit, meg kell adni a nevüket, 
lakcímüket. Ezt elfogadhatatlannak tartják.  
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   Handel Károly (Kinizsi TTK): A Kinizsi TTK az egyik 
legrégebbi civil szervezete a kerületnek, húsz éve alakultak. Az egyesület neve 
összeforrt számtalan kerületi kulturális és sportrendezvénnyel. Az utóbbi idıben 
több civilszervezet, oktatási intézmény is megkereste ıket, hogy vegyenek részt 
a rendezvényeiken. Úgy gondolja, hogy vannak olyan civilszervezetek, akik 
nem a támogatás miatt alakultak meg, hanem adni akarnak. Az egyesület célja a 
jövıben is az, hogy adni szeretnének. Ma Magyarországon nehéz civilnek lenni. 
Minden tisztelet azoké az embereké, aki civilként bármit is tesz. Arra kéri a 
kerületi pártokat, hogy ne forduljanak el a civilszervezetektıl, a jövıben is 
támogassák ıket, segítsék munkájukat.  
 
   László Tamás: A Fidesz képviselıi csoportja három civilt 
jelölt önkormányzati képviselınek a 2006. évi választásokon. Két jelöltjük 
képviselı lett, Báder György a Pátria Egyesület elnöke és Báthory Erzsi a 
Toronyhír Média Alapítvány vezetıje. A harmadik jelölt bizottsági szakértıi 
feladatokat lát el. Ezzel világosan kinyilvánították, hogy elkötelezték magukat a 
civil világ felé. A részönkormányzatok megalakítására vonatkozó javaslatát 
azért terjesztette elı, immár négy alkalommal, mert fontosnak tartják, hogy a 
képviseleti demokráciából fokozatosan térjenek át a részvételi demokráciába. 
Nagyon fontosnak tartják a civil világot, több civil szervezet tagja, egynek a 
vezetıje. Úgy gondolják, hogy a politikai pártnak egy adott feladat érdekében, 
egy adott helyzetben vissza kell lépnie a civilszervezet javára.  
 
   Király Csaba: Több civilszervezet képviselıje nem kért 
hozzászólásra lehetıséget. A hozzászólásra jelentkezı képviselıknek ad szót.  
 
   Goró Oszkár: A civilszervezeteknek nem csak kulturális, 
szociális területen kell tevékenykedni. Vannak olyan civilszervezetek, akik a 
közvetlen környezetük arculatának kialakításában szeretnének ténylegesen részt 
venni. Azzal támogatják a legjobban a civilszervezeteket, ha kikérik és 
figyelembe is veszik a véleményüket.  
 
   Baracskai Éva: Az elmúlt nyolc év képviselıi tapasztalata a 
civilszervezetekkel való együttmőködéssel kapcsolatban, hogy próbálnak 
kapcsolatot kialakítani, de egy kicsit nehézkes az egyénekkel való 
kapcsolatfelvétel. Az ülésen is elhangzott, hogy nehezen mőködik a szervezetek 
közötti kapcsolatok megteremtése. Ezt a folyamatot lehet erısíteni kerületi 
fórumokkal, közös rendezvényekkel.  
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   Németh Angéla: Valóban elszomorító a zeneiskola 
koncertjeivel kapcsolatos érdektelenség. A Szociálpolitikai és Egészségügyi 
Bizottság ülésén rendszeresen részt vesznek civilszervezetek képviselıi. Sok 
ruhaosztáson vett részt szervezıként is. Valóban nem a legutolsó divatnak 
megfelelı ruhákat osztják az aktivisták, ettıl függetlenül nagyon nagy az 
érdeklıdés. Azért írják fel a neveket, címeket és az elvitt ruhák darabszámát, 
mert az adományozó felé el kell számolni. Megköszöni minden  civilszervezet 
munkáját. Sajnálja, hogy a 140 bejegyzett civilszervezet közül a bemutatkozó 
CD-n csak 70 szervezet anyaga szerepel.  
 
   Tóth Imre: Egy újpalotai civilszervezet honlapján szerepelt 
kérdésként, hogy „Ki az, aki civil?” Közel 70 %-os arányban azt fogalmazták 
meg, hogy a közvélemény azt tekinti civilnek, aki nem vesz részt politikai 
pártok munkájában, csak olyan közéleti szerepet vállal, ami a közösség javát 
szolgálja. Nem tartja jónak, ha a politika rátelepedik egy civilszervezetre. Ha 
egy politikai párt indít civil jelöltet, és az bekerül a pártba, akkor a továbbiakban 
párt álláspontját képviseli. Nagyon fontos, hogy a civilszervezetek megtartsák 
önállóságukat. 
 
   Király Csaba: Megállapítja, hogy több észrevétel nincs, a 
vitát lezárja. Megadja a szót az elıterjesztınek.  
 
   Hajdu László: Megköszöni a civilszervezetek és a 
képviselık közös tevékenységét. A civilszervezetekben több ezer ember vesz 
részt, úgy gondolja, közülük lett volna száz fı, akit érdekel a koncert. 
Valószínőleg a szervezésben is lehetett hiba, nem csak az érdektelenségen múlt 
a kudarc. Az önkormányzat szolgáltatásairól a bevezetıben nem volt ideje 
beszélni. A pályázatfigyelı rendszerrel próbáltak segíteni, információi szerint 
jelentıs pénzeket tudtak elnyerni a civilszervezetek különbözı pályázatokon. 
Sok civilszervezet él a lehetıséggel, hogy megjelenhet az önkormányzat 
honlapján. Igény esetén lehetıségük van megjelenni a Városházi Naplóban és a 
Kábeltelevízióban is. Ennek különösen az 1 %-ok benyújtásában van nagy 
jelentısége. Meg kell említeni az intézményekben, a sportegyesületekben folyó 
civiltevékenységet. A szülık bevonásával egész családok vesznek részt a 
rendezvényeken. Vannak olyan szervezetek, amelyek nélkül az önkormányzat 
nehezen tudna létezni. Ilyen például a LABE XV. kerületi Szervezete, akik nagy 
segítséget nyújtanak azzal, hogy hatalmas adatbázissal rendelkeznek a bérlıkrıl, 
a bérlık szociális helyzetérıl. Megköszöni a kerületi civilszervezetek 
vezetıinek, aktivistáinak a munkáját. Megköszöni Avarkeszi Béla 
civilreferensnek az áldozatos munkáját.   
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   Király Csaba: Ismerteti a határozati javaslatot, szavazást 
kér.  
 
480/2010. (VII.07.) ök. számú h a t á r o z a t 
 
A Képviselı-testület úgy dönt, hatályában fenntartja a 2004. III. 3-án elfogadott 
civil stratégiát. 
Felelıs: polgármester 
Határidı: folyamatos 
(Jogszabályi hiv.: 1990. LXV. tv. 8. § (5) bek.) 
(Szavazati arány: 21 igen szavazat, egyhangú) 
    
   Király Csaba: Megköszöni a jelenlévıknek a részvételt. A 
szeptemberi munkakezdésig mindenkinek jó pihenést, jó egészséget kíván. Az 
együttes ülést bezárja.  
 

K.m.f. 
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